



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ກະຊວງຍຸຕິທຳ
ກົມໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ

ເລກທີ 91 /ກຍ.ກຄຜ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ 22 ມີນາ 2018

ບົດລາຍງານ

ຮຽນ: ທ່ານລັດຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທຳ

ເລື່ອງ: ການລົງພົບປະ ແລະ ປຶກສາຫາລື ກ່ຽວກັບວຽກງານຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະ
ການ 3 ແຂວງພາກເໜືອ

I. ສະພາບລວມ

ໃນວັນທີ 4-11 ມີນາ 2018 ຄະນະພັກ-ຄະນະນຳກະຊວງຍຸຕິທຳ ນຳໂດຍ ທ່ານ ປອ. ເສີມສຸກ ສິມພະວິງ ຮອງເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານພັກກະຊວງ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທຳ ພ້ອມດ້ວຍ ທ່ານ ພຸທອນ ແກ້ວດວງ ມະນີ ຄະນະພັກກະຊວງ, ຫົວໜ້າກົມໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ ແລະ ວິຊາການທີ່ຮັບຜິດຊອບວຽກງານຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການ ໄດ້ລົງຕິດຕາມ, ຊຸກຍູ້ວຽກງານຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການ ກັບຄະນະພັກ-ຄະນະນຳ 3 ແຂວງພາກເໜືອ ຄື: ແຂວງຫຼວງພະບາງ, ອຸດົມໄຊ ແລະ ແຂວງບໍ່ແກ້ວ ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມປະກອບມີ ຜູ້ປະສານງານຈາກ ຫ້ອງວ່າການປົກຄອງແຂວງ, ພະແນກຍຸຕິທຳແຂວງ ແລະ ຜູ້ຕາງໜ້າໂຄງ ການ LUNA II , ຊຶ່ງມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງ ໝົດ 47 ທ່ານ, ຍິງ 11 ທ່ານ.

II. ສະພາບການເຄື່ອນໄຫວຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ

1. ວັນທີ 5 ມີນາ 2018, ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຢູ່ ແຂວງຫຼວງພະບາງ

- ໃນຕອນບ່າຍຂອງວັນທີ 5 ມີນາ 2018 ທ່ານ ປອ. ເສີມສຸກ ສິມພະວິງ ຮອງເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານພັກກະຊວງ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທຳ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຂົ້າພົບປະ ແລະ ປຶກສາຫາລື ນຳ ທ່ານ ວິງສະຫວັນ ເທບສະຫວັນ ຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ, ຮອງເຈົ້າແຂວງຫຼວງພະບາງ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ກ່ຽວກັບວຽກງານຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການ, ໃນທີ່ປະຊຸມ ທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທຳໄດ້ກ່າວເຖິງຈຸດປະສົງ ແລະ ສະເໜີກ່ຽວກັບວຽກງານຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການໂດຍຫຍໍ້ ຊຶ່ງທ່ານໄດ້ເວົ້າເຖິງຄວາມໝາຍ ຄວາມສຳຄັນຂອງວຽກງານດັ່ງກ່າວ ຢູ່ໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການສ້າງນິຕິກຳ ກໍໄດ້ກຳນົດຢ່າງລະອຽດ ແລະ ຈະແຈ້ງແລ້ວວ່າ ບັນດານິຕິກຳທີ່ຖືກຮັບຮອງ ແລະ ປະກາດໃຊ້ແລ້ວ ນັບແຕ່ຂັ້ນສູນກາງລົງຮອດທ້ອງຖິ່ນ ຕ້ອງໄດ້ເອົາມາລົງຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການ ເພື່ອປະກາດຜັນສັກສິດ ທັງເປັນການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ບັນດານິຕິກຳໃຫ້ບຸກຄົນທົ່ວໄປໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ເປັນການເຊື່ອມໂຍງກັບພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນອີກດ້ວຍ. ຍ້ອນແນວນັ້ນລັດຖະບານຈຶ່ງໄດ້ຖືວຽກງານດັ່ງກ່າວເປັນສຳຄັນ. ທ່ານຍັງໄດ້ເນັ້ນຕື່ມອີກວ່າ ແຂວງຫຼວງພະບາງເປັນແຂວງໜຶ່ງທີ່ເປັນຈຸດສຸມ ແລະ ເປັນທາງຜ່ານຢູ່ທາງພາກເໜືອ ຍັງເປັນເຂດທ່ອງທ່ຽວ, ສະນັ້ນ, ຈຶ່ງຕ້ອງມີນິຕິກຳເປັນຈຳນວນຫຼາຍ ເພື່ອຮອງຮັບໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ທ່ານກໍໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງແຂວງທີ່ປະຕິບັດໄດ້ດີ ກໍຄືແຂວງບໍ່ແກ້ວ ແລະ ແຂວງອັດຕະປື, ດັ່ງນັ້ນ

, ການລົງມາພົບປະໃນຄັ້ງນີ້ ກໍ່ເພື່ອແລກປ່ຽນ, ປຶກສາຫາລື, ຂໍ້ສະດວກ ແລະ ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ກັບການນໍາຂອງແຂວງ ແລະ ຜູ້ປະສານງານຂອງແຂວງ ເພື່ອພ້ອມກັນແກ້ໄຂຈຸດບົກຜ່ອງ ແລະ ກ້າວໄປເຖິງບັນລຸຜົນສໍາເລັດເຂົ້າໃນວຽກ ງານ.

- ທ່ານ ວົງສະຫວັນ ເທບພະຈັນ ຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ ຮອງເຈົ້າແຂວງໆຫຼວງພະບາງ ໄດ້ກ່າວວ່າ ກອງ ປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ແມ່ນມີຄວາມສໍາຄັນຫຼາຍ ເນື່ອງຈາກວ່າວຽກງານດັ່ງກ່າວເປັນວຽກງານໃໝ່ສໍາລັບພວກຂ້າພະເຈົ້າ ແຕ່ ກໍ່ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາດົນນານແລ້ວ, ຂ້າພະເຈົ້າມີຄວາມຮູ້ສຶກດີໃຈທີ່ທາງຄະນະນໍາກະຊວງຍຸຕິທໍາໄດ້ເອົາໃຈ ໃສ່ ລົງມາຕິດຕາມ ແລະ ຊຸກຍູ້ ວຽກງານຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ສ່ວນນິຕິກໍາໄດ້ວາງອອກຫຼາຍ ພໍສົມຄວນ ເປັນຕົ້ນ ຄໍາສັ່ງ, ຂໍ້ຕົກລົງ, ຄໍາແນະນໍາຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ແຕ່ບາງນິຕິກໍາກໍ່ໄດ້ຖືກຮັບຮອງ ແລະ ບາງ ນິຕິກໍາກໍ່ຍັງຢູ່ໃນຂັ້ນຕອນພິຈາລະນາ ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ຕາມການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານແມ່ນຍັງບໍ່ທັນໄດ້ດີເທົ່າທີ່ຄວນ , ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ແລະ ການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ໃຫ້ປະຊາຊົນຮັບຮູ້ຍັງບໍ່ທັນກວ້າງຂວາງ. ທ່ານຍັງ ໄດ້ກ່າວຕື່ມອີກວ່າ ແຂວງຫຼວງພະບາງເປັນແຂວງຈຸດສຸມທາງດ້ານການທ່ອງທ່ຽວ ແລະ ເຮັດໃຫ້ມີຄວາມດຶງດູດນັກ ລົງທຶນຢາກເຂົ້າມາລົງທຶນເປັນຈໍານວນຫຼາຍ ດັ່ງນັ້ນ, ຄວນມີນິຕິກໍາຈໍານວນຫຼາຍສະບັບ ເພື່ອມາຮັບຮອງແລະ ຫັນ ເຂົ້າສູ່ລະບຽບຫຼັກການ.

- ທ່ານ ພູທອນ ແກ້ວດວງມະນີ ຄະນະພັກກະຊວງ, ຫົວໜ້າກົມໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ ໄດ້ນໍາສະເໜີ ກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ຕີລາຄາດ້ານດີ, ດ້ານ ອ່ອນ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ທົດທາງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ, ຊຶ່ງທ່ານກໍ່ໄດ້ມີການບັນຍາຍແຕ່ລະບັນຫາຢ່າງລະອຽດ, ຈາກ ນັ້ນທ່ານກໍ່ໄດ້ສະເໜີໃຫ້ບັນດາທ່ານທີ່ໄດ້ຖືກແຕ່ງຕັ້ງເປັນຜູ້ປະສານງານນັ້ນຮັບຮູ້ເຖິງພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າ ທີ່ຂອງຕົນ, ໃນການເກັບໂຮມບັນດານິຕິກໍາທີ່ຢູ່ໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງພາກສ່ວນຕົນນັ້ນມາພິມລົງໃນຈົດໝາຍ ເຫດທາງລັດຖະການ ເຮັດໃຫ້ບັນດານິຕິກໍາເຫຼົ່ານັ້ນມີຜົນສັກສິດຕາມກົດໝາຍ. ຫຼັງຈາກນັ້ນກໍ່ໄດ້ສະເໜີກ່ຽວກັບ ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທີ່ຜ່ານມາ ເປັນຕົ້ນ ຂອດປະສານງານ ລະຫວ່າງ ຜູ້ຮັບຜິດຊອບຂອງກະ ຊວງຍຸຕິທໍາກັບຜູ້ປະສານງານຂັ້ນແຂວງ ແລະ ການສົ່ງນິຕິກໍາຂອງແຂວງ ມາລົງໃນຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການ, ທ່ານຍັງໄດ້ເນັ້ນຕື່ມອີກວ່າ ຖ້າຜູ້ປະສານງານແຂວງໃດຫາກໄດ້ຮັບການຍົກຍ້າຍໄປຮັບໜ້າທີ່ໃໝ່ ຢາກໃຫ້ຄະນະພັກ- ຄະນະນໍາຂອງແຂວງມີການແຕ່ງຕັ້ງໃໝ່ ແລ້ວແຈ້ງໄປຫາຜູ້ຮັບຜິດຊອບຂອງກະຊວງຍຸຕິທໍາ ເພື່ອຮັບຊາບ.

- ທ່ານ ສຸລິວັນ ແສງດາລາວົງ ຫົວໜ້າພະແນກຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການ ແລະ ເວັບໄຊ ໄດ້ນໍາສະເໜີ ກ່ຽວກັບຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານລັດຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທໍາ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການໂດຍ ຫຍໍ້ ຊຶ່ງທ່ານໄດ້ນໍາສະເໜີບາງມາດຕາທີ່ໄດ້ສ້າງ ແລະ ບັບປຸງໃໝ່ ເປັນຕົ້ນ ໄດ້ເນັ້ນກ່ຽວກັບ ປະເພດນິຕິກໍາຂອງ ແຂວງທີ່ຈະເອົາມາລົງຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການ, ການແຕ່ງຕັ້ງຜູ້ປະສານງານຂອງແຂວງ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງ ຜູ້ປະສານງານມີຄືແນວໃດ. ຈາກນັ້ນກໍ່ໄດ້ສະເໜີເຖິງຜູ້ປະສານງານ ຄວນມີການປະສານສົມທົບຊຶ່ງກັນ ແລະ ກັນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ວຽກງານມີຄວາມຕໍ່ເນື່ອງ ແລະ ເຮັດໃຫ້ນິຕິກໍາຂອງແຂວງຖືກພິມລົງຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການ ເປັນຈໍານວນຫຼາຍ.

2. ວັນທີ 7 ມີນາ 2018, ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຢູ່ ແຂວງອຸດົມໄຊ

- ໃນຕອນບ່າຍຂອງວັນທີ 7 ມີນາ 2018 ທ່ານ ປອ. ເສີມສຸກ ສິມພະວິງ ຮອງເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານພັກ ກະຊວງ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທໍາ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຂົ້າພົບປະ ແລະ ປຶກສາຫາລື ນໍາ ທ່ານ ພິມມະສຸກ ມອນຈັນດີ ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າການປົກຄອງແຂວງ ທັງເປັນຫົວໜ້າຜູ້ປະສານງານ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ກ່ຽວກັບວຽກ ງານຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການ, ໃນທີ່ປະຊຸມ ທ່ານ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທໍາ ໄດ້ກ່າວຈຸດປະສົງ ໃນການ ລົງມາພົບປະ ແລະ ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ແມ່ນເພື່ອມາປຶກສາຫາລື, ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ແລະ ຊຸກຍູ້ ໃນການແກ້ໄຂຂໍ້

